
   رئیس سازمان سینمایی گفت: بهره برداری، 
تجهیز و راه اندازی بیش از ۵۰ سالن سینما در 
یکساله اخیر از دستاوردهای سفرهای استانی 
سازمان سینمایی است، با این حال ۲۲۲ شهر 
با بیش از ۵۰ هزار جمعیت، همچنان فاقد 
سینما هستند. محمد خزاعی بیالن داشت: 
۱۹ سفر استانی، از سال گذشته با حضور 
مدیران سینمایی برای پیگیری مشکلات 
سینماگران و حوزه زیرساخت های سینمایی 
استان ها صورت گرفته و یکی از مهم ترین 
راهبردهای دولت سیزدهم و وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی با اهتمام به رویکرد عدالت 
محوری، سفر به استان ها و توجه به مشکلات 
فرهنگی استان هاست. خزاعی افزود: اختصاص 
و افزایش بودجه های استانی، راه اندازی و توسعه 
سالن های سینما، حضور سینماگران استانی 
در جشنواره های بین المللی کشور، حضور 
آن ها در گروه های داوری، توجه به سرگروهی 
سینماهای استانی در حوزه پخش، برگزاری 
مهر سینمای ایران به عنوان یک رویداد جدید 
توسط استان ها، رونق جشنواره های منطقه ای، 
رشد تولیدات استانی و  تجهیز و به روز شدن 
بیش از ۵۰ سالن سینما و بهره برداری از آنها تا 
شهریورماه سال جاری و غیره بخشی از اقدامات 
و ره آوردهای این سفرها بوده است. او با اشاره 
به وضعیت سینما در هرمزگان خاطرنشان 
کرد: استان هرمزگان، سیزدهمین استان 
در رده بندی بیش ترین تعداد مخاطب در 
کل کشور است در حالی که فقط ۵ سالن 
سینمای فعال دارد و این نشان می دهد که 
مردم هرمزگان، مردمی سینمادوست هستند و 
این فرصت خوبی برای سرمایه گذاران است که 
در این حوزه هزینه کنند. معاون وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی همچنین تصریح کرد: در 
حال حاضر یکی از خواسته های جدی مردم 
از استانداران و نمایندگان مجلس، مطالبه 
سالن سینماست. هرمزگان از لحاظ مخاطب 
در وضعیت بدی قرار ندارد، با وجود فقدان 
زیرساخت های لازم و استاندارد، این استان 
بیش از ۷۱ هزار نفر در سالجاری مخاطب داشته 
و این ظرفیت برای سرمایه گذاری بخش های 
خصوصی خبر خوبی است. خزاعی با بیان 
اینکه  نباید تولید فیلم سینمایی به تهران 
محدود شود، گفت: لازم است رنگین کمانی 

از تنوع فرهنگی در چشم انداز تولیدات ما، به 
چشم بیاید و این با حضور جدی تر فیلمسازان 
شهرستانی محقق می شود. وی یادآور شد: 
من از نزدیک مشکلات شما را لمس کرده  
و می شناسم. در حوزه تجهیزات و امکانات 
آموزشی در همه مراکز سینمای جوان به روز 
می شود. چرا باید دفاتر ما همچنان با تجهیزات 
فرسوده و امکانات قدیمی کار کنند؟ ما در صدد 
جبران این کاستی ها و خلأها هستیم. خزاعی با 
تاکید بر تقویت بخش های خصوصی اظهار کرد: 
سینما منحصر به قشر و تفکر خاصی نیست. 
توقع ما از سینمای بخش خصوصی، سینمای 
در خدمت منافع ملی است و از سینمای دارای 
تنوع مضمونی و سلیقه ای متناظر به اهداف 
کلان ملی، حمایت می کنیم. به گفته خزاعی، 
اولویت ما در سازمان سینمایی موضوعاتی 
چون: جمعیت، دفاع مقدس، خانواده، تنوع ژانر، 
موضوعات  مضامین اجتماعی و خانوادگی مهم 
و مسائل راهبردی و غیره است، چرا که چالش 
سینمای ما فقدان تنوع ژانر بوده و باید بسترهای 
رفع آن را فراهم کنیم. او ادامه داد: کشف 
استعداد با رویکرد عدالت محوری شاخص نگاه 
ما در حوزه آموزش است، قطعا در آثار ما باید نگاه 
و رنگ و بوی ایرانی و اسلامی وجود داشته باشد. 
هویت ملی و اخلاقی نکته مورد توجه ماست و 
طبیعی است شاخص ها  و استانداردهایی برای 
رشد سینمای ملی وجود دارد. رئیس سازمان 
سینمایی با بیان اینکه به لحاظ سلیقه، نگرش، 
دیدگاه، جناح هیچگونه محدودیتی وجود 
ندارد، عنوان کرد: ارزش گواهی آموزشگاه ها 
باید تقویت شود. ظرفیت و منابع مراکز در 
استان هرمزگان، قابل توجه است فقط نیاز به 

همگرایی داریم که با شکل گیری شورای استانی 
سینما این خلا نیز تامین می شود. او به رسالت 
شهرداری ها اشاره کرد و اظهار کرد: شهرداری ها 
رسالت بزرگ تری در توسعه سینمای استان ها 
دارند. شهرداری ها بازوی حمایتی گسترش و 
رشد فعالیت ها و رویدادهای سینمایی در کنار 
ادارات ارشاد هستند. حمایت از رویدادها، تولید 
فیلم کوتاه، مستند و بلند به صورت مشارکتی 
بخشی از این حمایت هاست. رئیس سازمان 
سینمایی گفت: مصوب شده تا شورای استانی 
سینما با حضور استانداران تشکیل شود و 
تلاش می کنیم بخشی از دغدغه های شما را 
رفع کنیم. اسماعیل جهانگیری، مدیر کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان نیز با اشاره 
به وضعیت فرهنگی هرمزگان بیان داشت: ما 
از سفرهای مدیران سینمایی به استان های 
مختلف مطلع بوده ایم که با دستاوردهایی 
نیز همراه بوده است. با شناختی که از نوع 
نگاه شما داریم این سفر برای هرمزگان و 
جامعه سینمایی استان، پربرکت خواهد بود 
و حضورتان برای اهالی سینما باعث دلگرمی و 
امید است. وی عنوان کرد: ما معتقدیم که باید 
ظرفیت ها را کنار هم بگذاریم و از تک بعدی 
حرکت کردن پرهیز کنیم. نظر ما بر مدیریت 
بر اساس خرد جمعی و استفاده از ظرفیت همه 
دستگاه ها و گروه های فکری است. خرسندیم 
که وحدت و همگرایی بین ادارات هم خانواده 
وجود دارد. این برنامه و این نشست محصول 
استفاده از نکته نظرات جمیع ادارات همکار و 
اهالی سینمای استان بوده است و انعکاسی از 
دغدغه ها، درخواست ها و بیان مشکلات حوزه 

سینمایی استان خواهد بود.
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اسماعیل سلطانیان 
بازیگر بی حاشیه ای بود

 حضور در نمایشگاه  
کتاب پکن و دوحه

 بیست ونهمین دوره نمایشگاه بین المللی 
در  وقفه  سال  پنج  از  بعد  پکن  کتاب 
برگزاری به دلیل شیوع کرونا از پنج شنبه 
۲۵ خردادماه ۱۴۰۲ با حضور جمهوری 
اسلامی ایران آغاز به کار کرده و به مدت 
چهار روز تا بیست وهشتم خردادماه ۱۴۰۲ 
در محل نمایشگاه های پکن به کار خود 
ادامه می دهد. انتشارات سوره مهر، نخل 
سبز و مهرستان در این نمایشگاه حضور 
مستقیم دارند. در این نمایشگاه بیش از 
۲۰۰ هزار عنوان کتاب از سوی ۲۵۰۰ 
ناشر داخلی و خارجی از ۵۶ کشور مختلف 
همچون جمهوری اسلامی ایران، یونان، 
آمریکا، عربستان، ایتالیا، آلمان، مالزی، 
روسیه، الجزایر و... عرضه شده است. بیش 
از ۹۰۰ ناشر خارجی در بیست ونهمین دوره 
نمایشگاه بین المللی کتاب پکن حضور دارند 
که ۶۰ درصد ناشران حاضر در نمایشگاه را 
تشکیل می دهند. کشور الجزایر مهمان 
ویژه این دوره از نمایشگاه بین المللی کتاب 
پکن است که در فضایی به متراژ ۳۰۰ متر 
مربع ضمن معرفی فرهنگ، آثار ادبی و 
نویسندگان این کشور، برنامه های متنوعی 
را پیش بینی کرده است. روابط عمومی 
موسسه خانه کتاب و ادبیات همچنین از 
دیدار مدیرعامل این نهاد با رئیس نمایشگاه 
بین المللی کتاب دوحه خبر داد. بر اساس 
این گزارش، علی رمضانی، مدیرعامل خانه  
کتاب و ادبیات ایران همزمان با چهارمین 
روز از سی ودومین نمایشگاه بین المللی 
کتاب دوحه با جاسم ابوالعینین، رئیس این 
نمایشگاه دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار 
بر تقویت حضور و فعالیت ناشران ایرانی و 
قطری در نمایشگاه های بین المللی کتاب دو 
کشور تاکید شد و جاسم ابوالعینین از حضور 
متفاوت ایران در این دوره از نمایشگاه تشکر 
و قدردانی کرد. خانه  کتاب و ادبیات ایران 
در هفتمین حضور خود در این نمایشگاه به 
نمایندگی از صنعت نشر کشورمان با غرفه ای 
به مساحت ۳۶ مترمربع به معرفی و عرضه 
۸۰۰ عنوان کتاب از ۶۰ ناشر در موضوع های 
کودک و نوجوان، کتب نفیس، آموزش زبان  
فارسی، موضوعات قرآنی، تقریب مذاهب و... 
می پردازد. سی ودومین نمایشگاه بین المللی 
کتاب دوحه با حضور ۵۰۰ انتشارات از ۳۷ 
کشور بیست ودوم خردادماه ۱۴۰۲ آغاز 
به کار کرده و تا سی ویکم خردادماه ۱۴۰۲ 
در مرکز نمایشگاه های شهر دوحه پذیرای 

علاقه مندان است. 

    وزارت خارجه چین با هشدار به آمریکا درباره ضرری 
که رقابت خصمانه برای هر دوطرف دارد، از واشنگتن 
خواست که به دخالت در امور داخلی پکن پایان دهد. در 
آستانه سفر »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا به 
پکن که بسیاری از تحلیلگران امیدی به تأثیر آن بر روابط 
دو کشور ندارند، چین درباره دخالت در امور داخلی خود 
به واشنگتن هشدار داد. وزارت امور خارجه چین  طی 
بیانیه ای گفت: »پکن و واشنگتن باید به احترام متقابل 
و همزیستی مسالمت آمیز پایبند باشند و رقابت خصمانه 
برای هر دو طرف زیان بار است.« سفر بلینکن به چین، 

اولین سفر وزیر خارجه آمریکا در پنج سال گذشته به این 
کشور و همچنین بلندپایه ترین سفر یک مقام دولت بایدن 
خواهد بود که از زمان روی کار آمدن با پکن بر سر مسائل 
مختلف از ادعاهای جاسوسی تا صنعت نیمه رسانا اختلاف 
داشته است. به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، پکن با 
درخواست از واشنگتن برای رفع موانع در روابط دوجانبه، 
توضیح داد: »باید با همکاری یکدیگر، روابط دوجانبه را به 
مسیر توسعه سوق داد. ما در جریان سفر بلینکن به چین 
درباره روابط دوجانبه تبادل نظر خواهیم کرد.« وزارت 
خارجه چین با بیان اینکه در رایزنی ها با بلینکن مواضع و 

نگرانی های خود را صراحتا مطرح می کنند، اظهار داشت: 
»ایالات متحده باید به نگرانی های اساسی ما احترام بگذارد و 
از دخالت در امور داخلی ما دست بردارد.« پکن ضمن تاکید 
بر لزوم توقف تضعیف حاکمیت، امنیت و منافع توسعه ای 
چین توسط آمریکا به  بهانه رقابت، افزود: واشنگتن پکن را 
رقیب اصلی و مهم ترین چالش ژئوپلیتیکی خود می داند و 
این یک خطای جدی در ارزیابی های آنها است.« پیش از 
این نیز »کین گانگ« وزیر خارجه چین در تماس تلفنی با 
همتای آمریکایی، از ایالات متحده خواسته بود از مداخله 
در امور پکن و آسیب زدن به امنیت و منافع آن دست بکشد. 

   سخنگوی وزارت خارجه روسیه تاکید کرد: مسکو 
کاملا به اصل غیرقابل قبول بودن جنگ هسته ای متعهد 
است و استفاده از این تسلیحات فقط در شرایط فوق العاده 
و با جنبه دفاعی امکان دارد. »ماریا زاخارووا« در حاشیه 
مجمع بین المللی اقتصادی سن پترزبورگ گفت: استفاده 
روسیه از تسلیحات هسته ای ممکن است منحصرا در 
شرایط فوق العاده اتفاق بیفتد و فقط برای اهداف دفاعی 
امکان خواهد داشت. وی توضیح داد: سیاست بازدارندگی 
هسته ای )روسیه( به شدت دفاعی است. استفاده فرضی 
از تسلیحات هسته ای به وضوح با شرایط فوق العاده در 
چارچوب اهداف اکیدا دفاعی محدود شده است. این مقام 
روس با بیان اینکه مسکو به اصل غیرقابل  قبول بودن جنگ 

هسته ای متعهد است، افزود: )جنگ هسته ای( نمی تواند 
برنده ای داشته باشد. نباید هرگز باعث آن شد. ما دائما 
از همه طرف های دیگر بیانیه مشترک رهبران ۵ کشور 
هسته ای می خواهیم به خودداری از جنگ هسته ای و 
غیرقابل قبول بودن رقابت هسته ای متعهد باشند. مقامات 
روسیه همواره تاکید کرده اند جنگ هسته ای هیچ برنده ای 
نخواهد داشت و نباید هرگز روی دهد اما در عین حال 
هشدار داده اند در صورت در خطر قرار گرفتن این کشور 
این گزینه را رد نمی کنند. زاخارووا در بخش دیگری از 
سخنانش، برگشت پذیری تصمیم روسیه برای تعلیق 
معاهده کاهش تسلیحات استراتژیک )نیو استارت( را رد 
نکرد و افزود: در صورتی که واشنگتن اراده سیاسی نشان 

دهد و برای کاهش تنش ها و ایجاد شرایط برای ازسرگیری 
عملکرد کامل پیمان تلاش کند، بله تصمیم قابل تغییر 
است. ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه ۲۱ فوریه اعلام 
کرد که مسکو مشارکت در نیو استارت را تعلیق می کند اما 
کاملا از آن خارج نمی شود. او تاکید کرد که قبل از بحث 
درباره عملکرد بیشتر این پیمان روسیه مایل است بفهمد 
چطور این سند زرادخانه نه تنها آمریکا بلکه سایر قدرت های 
هسته ای ناتو، انگلیس و فرانسه را در نظر می گیرد. اول 
مارس پوتین قانون تعلیق مشارکت در نیو استارت را امضا 
کرد. »سرگئی ریابکوف« معاون وزیر خارجه روسیه بعد از 
اقدام مسکو تاکید کرد: تصمیم تعلیق معاهده استارت به 

معنای نزدیک شدن به جنگ هسته ای نیست.

پکن:

واشنگتن دست از تضعیف حاکمیت و امنیت ما بردارد

ماریا زاخارووا: 
استفاده ما از سلاح هسته ای فقط دفاعی خواهد بود

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

کره شمالی موشک بالستیک شلیک کرد
 ارتش کره جنوبی مدعی شده است که کره شمالی یک 
موشک بالستیک به سمت دریای ژاپن شلیک کرده است. 
به گزارش فارس، خبرگزاری یونهاپ کره شمالی به نقل از 
ارتش کره جنوبی گزارش کرد که کره شمالی یک موشک 
بالستیک به سمت دریای ژاپن شلیک کرده است. خبرگزاری 
روسی ریانووستی گزارش کرد، در پی انتشار گزارش هایی از 
آزمایش موشکی کره شمالی، وزارت دفاع ژاپن هشدار صادر 
کرد. جدیدترین هشدار زمانی صادر شد که گارد ساحلی 
ژاپن اعلام کرد که احتمالا یک موشک بالستیک شلیک شده 
است. دولت ژاپن همچنین به کشتی ها در دریای ژاپن توصیه 
کرد تا به اطلاعاتی که در ساعات آینده ارائه می شود، توجه 
کنند. اعضای تیم گردهمایی اضطراری در دولت »فومیو 
کیشیدا« نخست وزیر ژاپن قصد دارند برای بحث درباره 
نحوه پاسخگویی به آزمایش موشکی کره شمالی در اقامتگاه 
کیشیدا جمع شوند. از طرف دیگر، ارتش کره جنوبی اعلام 
کرده است که آزمایش موشکی کره شمالی پنجشنبه شب به 
وقت محلی انجام گرفته است اما جزئیات بیشتری ارائه نکرد. 
جدیدترین آزمایش کره شمالی  در شرایطی صورت گرفته 
است که ارتش این کشور اوایل )پنجشنبه( پس از پایان پنج 
دور رزمایش  گسترده کره جنوبی و آمریکا در نزدیکی مرز به 
شدت حفاظت شده کره متعهد شده بود که پاسخ متناسبی 
بدهد که البته جزئیات این پاسخگویی را ارائه نکرد. رزمایش 
مشترک کره جنوبی و ایالات متحده، از ماه گذشته آغاز شده 
بود و رزمایش های مشترک واشنگتن و سئول در سال جاری، 
بزرگ ترین رزمایش این چنینی از زمان آغاز آن در سال ۱۹۷۷ 
تاکنون محسوب می شد. یکی از سخنگویان وزارت دفاع 
کره شمالی در واکنش به این رزمایش ها گفته بود: »پاسخ ما 
اجتناب ناپذیر است.« کره شمالی  در ماه های اخیر مجموعه ای 
از آزمایش های موشکی و تسلیحاتی از جمله موشک بالستیک 
قاره پیمای جدیدی با سوخت جامد را انجام داده است. بر 
اساس قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل متحد، 
پیونگ یانگ از پرتاب موشک های بالستیک منع شده است، 
اما می گوید این قطعنامه ها برنامه فضایی غیرنظامی را شامل 
نمی شود. با این حال، ژاپن، کره جنوبی و آمریکا مدعی هستند 
که پرتاب ماهواره های پیونگ یانگ با اهداف نظامی است. 
تحلیلگران بر این باورند که پرتاب ماهواره های نظامی بخشی 
از تلاش های کره شمالی  برای پیشبرد فناوری نظارتی، از 
جمله هواپیماهای بدون سرنشین، به منظور بهبود توانایی 
در حمله به اهداف دور در صورت وقوع جنگ در منطقه است. 
»کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی اخیرا حین بازدید از روند 
آماده سازی پرتاب اولین ماهواره نظامی این کشور، در اختیار 
داشتن فناوری ماهواره جاسوسی را حائز اهمیت راهبردی 
در بازدارندگی علیه آمریکا دانسته بود. وزارت دفاع ژاپن به 
تازگی اعلام کرد که دستور انهدام موشک های بالستیک 
کره شمالی که قلمرو این کشور را تهدید می کند، تمدید کرده 
است. این وزارتخانه اعلام کرده که دستور تخریب موشک های 

کره شمالی به قوت خود باقی خواهد ماند. 

ضمیر کابلوف:   

روس ها از سفر به افغانستان خودداری کنند
کوتــــاه

   همزمان با هشدار مسکو نسبت به وضعیت امنیتی وخیم 
در افغانستان و حمایت جدی آمریکا از گروه های تروریستی 
در این کشور، نماینده پوتین اعلام کرد که شهروندان روس 
از سفر به افغانستان خودداری کنند. »ضمیر کابلوف«، 
نماینده ویژه روسیه در امور افغانستان گفت که روس ها باید 
از سفر به افغانستان خودداری کنند. این در حالی است که 
»ماریا زاخارووا«، سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه نیز 
به تازگی اعلام کرده که وضعیت امنیتی افغانستان وخیم 
است و گروه داعش در این کشور علاوه بر فعالیت علیه 
طالبان، با حمایت نیروهای خارجی در پی ضعیف کردن 
ثبات آسیای میانه است. کابلوف در گفت وگو با رسانه 
روسی »آرتی وی آی« افزود که وضعیت در افغانستان 
وخیم است و ممکن است غیرنظامیان خود را در آتش 
گروه های تروریستی ببینند. به گفته او، سفر شهروندان 

روسی به افغانستان باید فقط برای انجام کارهای ضروری 
باشد. وی تصریح کرد: سفر بازرگانان به افغانستان تاکنون، 
پس از تضمین های امنیتی انجام شده است. »سرگئی 
لاوروف«، وزیر امور خارجه روسیه نیز پیش از این گفته بود 
که آمریکا از »گروه های تروریستی« مانند داعش و القاعده 
در افغانستان پشتیبانی قوی می کند. وی گفته بود: »این 
موارد به زبان دیپلماسی، اظهارات نادرست است. به خوبی 
مشخص است که آمریکا فعالانه از شبه نظامیان داعش در 
افغانستان، القاعده و سایر گروه های تروریستی وابسته به 
آن حمایت می کند. هدف این است که اجازه نمی دهد، 
افغانستان آرام شود.« جابه جایی اعضای تحریک طالبان 
پاکستانی )تی تی پی( در شمال و شمال شرق کشور، 
نگرانی هایی را در میان کشورهای همسایه و منطقه ایجاد 

کرده است.

 نماینده سودان در شورای امنیت:
 فشار بر نیروهای شورشی افزایش یابد

 نماینده سودان در شورای امنیت سازمان ملل 
خواستار فشار بر نیروهای شورشی برای پایان دادن 
به درگیری در این کشور شد. به گزارش اسپوتنیک، 
نماینده سودان در سازمان ملل بر ضرورت توقف زودتر 
درگیری نظامی در این کشور تاکید کرد. نماینده سودان 
در شورای امنیت سازمان ملل اعلام کرد که حملات 
شبه نظامیان شورشی به ساکنان دارفور منجر به یک 
بحران انسانی پیچیده شده است. وی در ادامه گفت: ما 
خواستار فشار بر نیروهای شورشی هستیم تا اطمینان 
حاصل شود که آنها کمک های بشردوستانه را هدف قرار 
نمی دهند. این مقام سودانی همچنن یادآور شد که عناصر 
خارجی به شورشیان این کشور در درگیری های نظامی 
با نیروهای ارتش کمک می کنند. سودان از ۱۵ آوریل 
)۲۶ فروردین( شاهد درگیری بین ارتش این کشور به 
فرماندهی عبدالفتاح البرهان با نیروهای پشتیبانی 
سریع به فرماندهی محمد حمدان دقلو )حمیدتی( از 
جمله در پایتخت خارطوم و سایر شهرهای شمال و غرب 
کشور بوده است. تاکنون چندین بار آتش بس در سودان 
اعلام شده، اما طرف های درگیر به طور مداوم آن را نقض 

می کنند. 

زیردریایی هسته ای آمریکا در 
کره جنوبی پهلو گرفت

 برای اولین بار در شش سال اخیر، یک فروند زیردریایی 
اتمی آمریکا در بندر »بوسان« پهلو گرفت تا به تنش ها با 
کره شمالی بیش از پیش دامن بزند. به گزارش فارس، ارتش 
کره جنوبی اعلام کرد که یک فروند زیردریایی هسته ای 
آمریکایی در بندری واقع در شهر بوسان پهلو گرفته است. 
این اقدام در حالی است که کره شمالی روز پنجشنبه دو 
فروند موشک کوتاه برد را از سواحل شرقی این کشور 
پرتاب کرده و ماه گذشته نیز تلاش ناموفقی برای قرار دادن 
یک ماهواره نظامی جاسوسی در فضا در ماه گذشته داشت. 
کره شمالی در ماه های اخیر مجموعه ای از آزمایش های 
موشکی و تسلیحاتی از جمله موشک بالستیک قاره پیمای 
جدیدی با سوخت جامد را انجام داده که نگرانی های 
گسترده کشورهای غربی و متحدان آنها در شرق آسیا 
را در پی داشته است. »یون سوک یول« رئیس جمهور 
کره جنوبی و »جو بایدن« همتای آمریکایی او در ماه آوریل 
طی دیداری در واشنگتن توافق کردند که توانایی رصد 
منظم تجهیزات نظامی راهبردی در شبه جزیره کره را 
افزایش دهند. طبق این گزارش، سران دو کشور همچنین 
موافقت کردند که یک فروند زیردریایی اتمی نیروی 
دریایی آمریکا با قابلیت شلیک موشک های بالستیک، برای 
اولین بار از دهه ۱۹۸۰، به کره جنوبی برود تا عزم واشنگتن 
برای محافظت از سئول در برابر حمله احتمالی کره شمالی 

را نشان دهد.

و  تئاتر  سینما،  پیشکسوت   
تلویزیون، از اسماعیل سلطانیان 
و  بی حاشیه  بازیگری  به عنوان 
اخلاق مند در سینمای ایران یاد 
کرد. کیانوش گرامی در گفت وگو 
اسماعیل  داشت:  اظهار  ایرنا  با 
هنرمندی واقعی بود. ما آدم بد در 
سینما خیلی کم داریم و اسماعیل از 
خوبان واقعی سینما بود و بی حاشیه 
زندگی می کرد. وی افزود: با اسماعیل 
سلطانیان چند بار همکاری داشتم 
و بی حاشیه بودن و سالم بودن از 
خصوصیت های منحصر به فرد او بود. 
بازیگر سریال »پایتخت۱« ادامه داد: 
از نظر بازی، اسماعیل سلطانیان در 
نقش خود بسیار خوب ظاهر می شد 
و به خوبی از عهده نقش ها بر می آمد. 
وی گفت: اسماعیل سلطانیان برای 
بازی وقت می گذاشت و هرگز ندیدم 
سناریو به دست بگیرد و سر صحنه 
حفظ کند. بازیگر فیلم سینمایی 
»نارنجی پوش« داریوش مهرجویی 
سلطانیان  اسماعیل  داد:  ادامه 
اخلاق مند بود و با همه عوامل رفتار 
بسیار پسندیده ای داشت و دوست 
نداشت کسی از او برنجد. گرامی از 
اهالی رسانه گلایه کرد و بیان داشت: 
چرا باید در زمانی به فکر کسانی 
باشید  اسماعیل سلطانیان  چون 
که دیگر در میان ما نیستند؟ چرا 
این بزرگواران را در زمان حیاتشان 
درنمی یابند؟ چرا وقتی که هنرمند 
به رحمت خدا می رود سراغش را 
می گیرند؟ رسانه ها خیلی بیشتر 
باید سراغ هنرمندان بروند و از اوضاع 
پیشکسوتان این عرصه خبردار شوند. 
اسماعیل سلطانیان نیمه شب ۲۳ 
خرداد ماه در سن ۶۹ سالگی بر اثر 

ایست قلبی درگذشت.

 کاظم نظری:
بودجه تئاتر افزایش می یابد

 مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: با همکاری وزیر بودجه تئاتر امسال افزایش پیدا کرده 
است و یک بودجه اختصاصی هم مجلس برای تولیدهای 
فاخر تئاتر فراهم کرده است. کاظم نظری در حاشیه سفر 
به خوزستان در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: در زمینه بودجه 
تئاتر پس از نهایی شدن کار، جزئیات آن را اعلام خواهیم 
کرد اما به طور کلی این بودجه چندین برابر شده است. وی با 
اشاره به دیده شدن برنامه های حمایتی از هنرهای نمایشی 
در برنامه هفتم توسعه افزود: برنامه هایی هم برای بودجه و 
هم برای حمایت از هنرهای نمایشی دیده شده که امیدواریم 

ابلاغ و اجرایی شود.
  معرفی دبیر تئاتر فجر 

مدیر کل هنرهای نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در خصوص انتخاب دبیر چهل و دومین دوره جشنواره 
تئاتر فجر بیان داشت: رایزنی ها در این زمینه ادامه دارد که 
تا هفته آینده نتیجه آن مشخص و اعلام می شود. وی در 
خصوص توسعه و گسترش هنرهای نمایشی و قرار دادن آن 
در سبد فرهنگی خانواده ها ادامه داد: در راستای رونق تئاتر 
با معاونت سیما و حوزه تولید تلویزیون رایزنی صورت گرفته 
و به تفاهم رسیده ایم تا گروه های نمایشی از آن بهره لازم را 
ببرند و تولیداتی که در صحنه است ضبط و برای پخش از 

تلویزیون آماده شود.
 پخش تئاتر از صداوسیما

 نظری افزود: وقتی آثار و کارهای گروه های نمایشی 
ضبط و از صداوسیما پخش می شود قشر بیشتری از 
مردم کشور می توانند از آن بهره مند شوند که در معرفی 
هنرمندان این حوزه نیز مؤثر است. وی با اشاره به استفاده 
از ظرفیت مسئولیت اجتماعی صنایع و شرکت ها و عوارض 
آلایندگی برای حوزه هنرهای نمایشی گفت: در این زمینه 
پیگیری هایی از مرکز و استان صورت گرفته است تا از 
طربق مسئولیت اجتماعی صنایع برای حمایت و تقویت 
گروه های نمایشی استفاده شود. نظری ادامه داد: در کشور 
۱۶۰ جشنواره تئاتر وجود دارد که وضعیت این جشنواره ها 
در حال بررسی است پس از این بررسی جشنواره هایی که 
به توسعه تئاتر کمکی نمی کنند حذف خواهند شد. در 
کل کشور ۶۵۰ گروه نمایشی در حال فعالیت هستند و 
به گفته مدیر کل هنرهای نمایشی وزارت ارشاد بودجه 
هنرهای نمایشی در حدود ۲۷ میلیارد تومان است. کاظم 
نظری، به همراه اسرافیل فرج اللهی، مدیرعامل انجمن 
هنرهای نمایشی ایران به استان خوزستان سفر کردند. 
دیدار با هنرمندان و مدیران انجمن های تئاتر استان، انعقاد 
تفاهمنامه هنری میان خوزستان و استان بصره عراق، بازدید 
از خانه هنرمندان و پلاتوهای تالار آفتاب، رونمایی از چند 
پوستر و فراخوان از جمله برنامه های کاری وی در سفر به 

استان است.

محمد خزاعی: 

بیش از ۵۰ سینما تا شهریورماه به بهره برداری می رسد


